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Megbeszélés a főváros vezetőivel 
Lázár György, a Magyar 

Szocialista Munkáspárt Po-
litikai Bizottságának tagja, 
a Minisztertanács elnöke 
kedden egésznapos progra-
mon tájékozódott a főváros 
fejlődéséről, az elmúlt évek 
eredményeiről, s a közeljövő 
terveiről. 

Programja első állomásán, 
a Budapesti Pártbizottságon 
Grócz Károly, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
ja, a pártbizottság első tit-
kára és Szépvölgyi Zoltán, 
a Fővárosi Tanács elnöke 
fogadta. Az MSZMP Buda-
pesti Bizottságának székhá-
zában — ahol jelen voltak 
a főváros politikai életének 
vezetői — Grósz Károly Bu-
dapest politikai, társadalmi 
és gazdasági életéről, a fő-
városi pártszervezetek, kom-
munisták tevékenységéről Lázár György, a Minisztertanács elnöke kedden a főváros 
adott tájékoztatást. Kiemel- életével ismerkedett. Képünkön: Grósz Károly, a buda-
te: a fővárosra a kiegyensú- pesti pártbizottság első titkára fogadja Lázár Györgyöt a 
lyozott, nyugodt politikai 
légkör a jellemző, érződik az 
elmúlt félév eseményeinek, 
mindenekelőtt a párt XIII. 
kongresszusának és az or-
szággyűlési képvselői, és a 
tanácstagi választásoknak a 
pezsdítö hangulata. A továb-
biakban az idei népgazdasá- d a n i é s jelenlegi termékeit 
gi terv fővárosi teljesítésé- állították ki. I t t láthatók 
nek féléves helyzetéről, s azok a crossbar rendszerű 
az év végéig hátralevő fel- a u t o m a t a telefonközpontok, 
adatokról beszélt. Szepvöl- , . . . , .. . . -
gyi Zoltán a Fővárosi Ta- valamint a sa ja t fejlesztesu 
nács hatodik ötéves tervé- elektronikus alközpontok, 
nek eddigi teljesítéséről szá- amelyek a gyár termelésé-
molt be, majd a következő n e k 7 0 s z a z a i é k a t a d j á k i s 
tervperiódus fovarosi kon. , , . . . . , . . . . ,T. , . . keresettek a világ minden cepciojat korvonalazta. Az 
elkövetkezendő öt esztendő- fá ján . Egymás mellett so-
ben is kiemelt figyelmet for- rakoztak azok a rádió és a 
dí tanak a lakásellátás to- tévé adásaihoz szükséges 
vábbi javítására, az egész- technikai berendezések is, 
ségügyi hálózatnak, középis-
kolai oktatás tárgyi feltéte-

pártbizottság székháza előtt 

több évtizedes gazdasági fe j - mindkét vállalatnál elisme-
lődéséről. Az ismertetőt kö- réssel szólt az eredmények-
vetően a vendégek megte- ről, s további sikereket kí-
kintették a BHG bemutató- vánt a tervek valóra vál-
termét, ahol a több mint tásához. (MTI) 
egy évszázados vállalat ha j -

Élelmiszer-gazdaságról 
Továbbképzésről 

Ülést tartott a megyei tanács vb 
• 

A Csongrád Megyei Ta- Megvitatta és elfogadta a 25 százalékkal haladja meg 
nács . vj íáválasztott végre]• testület a megye élelmiszeri az előző tervidőszak átlagát. 
hajtó bizottsága tegnap, ked- gazdaságának középtávú A fejlettebb integrációval az 
den Szegeden, a megyei ta- célkitűzései teljesítéséről ál lat tartó kedv a háztáji gaz-
nács székházában* tartotta szóló beszámolót. Megálla- daságokban növekedett. 
első ülését. Fapdi József, pították, hogy a kedvezőt- . -11 u 
a megyei tanács elnöke kö- len időjárási körülmények f e l ^ t e l e k k e I n e m S a ka-
szontotte a testület újonnan ellenere ez az agazat is tel- D a c i t .-1 S f > k a , bővítették ha-
megválasztott és régi tag- jesíti a középtávú előirány- S ^ S ^ v i S -
iáit. es ismertette a vb szer- zatat. A novenytermesztes- . . . „ . . . . . . , . .. 

~ ,, , „ , , u << • í -i tak. Elkészült a makói 
vezOj ellenőrző,* es legfonto- ben 10-11 szazalekos nove- k r émfehé r sa i tü / em is több 
sabb-, egyéb soron követke- kedésre számítanak a szak- v ; i r o ; b a n k e n v ó r g v á r sütő-
ző feladatait. Ezt követően emberek. A kalászos gabona m •„,,„ ;ii„,.. ' „•„:, 
a testület előterjesztéseket vetésterülete az 1980-as « « £ • A "ország ffi 
f o g a d o f e 1 ' aranyodhoz kepest 15 ezer m i s z e r e x p o r t j á b ó l a Csong-

A végrehajtó bizottság hektarral nott. Az 1984. évi r ád megyei vállalatok a VI. 
egyetért azzal, hogu á t lka- kiemelkedő gabonatermés ötéves terv időszakában 10 
rus Karosszéria- és Jármű után magasabb termésátlag százalékkal részesedtek. 
gyár, Ikarus Szegedi Alkat- csak a kalászosoknál volt. ^ i S S 
részgyár Leányvállalat el- de a terméskilátások az idén a külpiaci árviszonyok mi-
nevezéssel szegedi székhely- is biztatóak. Az ipari növé- at t romlott. Az export éves 
Igei leányvállalatot alapít- nyék vetésterülete a feldől- átlagban 6 százalékkal 
son. Az Ikarus évente tobb gozo vállalatok .gényéhez ^ g o b b a n a hús, 
mint 20 milliárd forint ter- igazodott. Csökkent a szán- d d külföldön. 
melési értéket állít elő há- tóföldi zöldségtermesztés, de . . .... 

.. ., . ,. , ', A testület foglalkozott a 
rom uzemeben. A szegedi többen ültetnek paprikat, v i l . ötéves tervidőszak ága-
gvár hatékonyságának növe- paradicsomot a háztáji gaz- zatpolitikai feladataival is, 
lése és vállalkozó jellegének daságokban. Az állattenyész- l ' s megállapította. hogy 
erősítése érdekében tartozik tés az előirányzott 13-15 szá- f " k s é 8 e s az exportképesség 

fokozasa mellett a belső el-az ú j kategóriába. zalékkal szemben várhatóan 

amelyeket 1976 óta állítanak 
elő a BHG-ban. Az utóbbi 

főváros é v e k fejlesztéseinek ered-
ményeként a termékszerke-
zet jelentősen megváltozott, 
növekedett az elektronikus 
gyártmányok aránya. A be-
mutatóterem után a vendé-
gek megtekintették az elekt-
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leinek fejlesztésére. 
Lázár György a 

sajátos helyzetének ismere-
tében fűzte mondandóját az 
elhangzottakhoz, hangsú-
lyozva annak fontosságát, 
hogy az ésszerűség és a ta-
karékosság fontos szerephez 
jut majd a rendelkezésre r o n i k u s alközpontokat össze-
álló anyagi erőforrások fel- s z e r e 1 0 ü z e m e t -
használásánál. A kedvező Lázár György ezután a 
politikai légkör, a bizakodó Telefongyárat kereste fel 
K , ahol a vallalat es a kerület 
hangulat fontos eleme a v e z e t ő i f o g a d t á k . A kormány 
feladatok megoldásának, a elnöke először üzemlátoga-
továbblépést szorgalmazó táson vett részt: megtekin-
tervek megvalósításához a fejlesztési részleget, 

. , . . . , , .. .. ahol számítógepek segitse-
azonban rendkívül feszített g é v e , t e r v e z i k a n y o m t a t o t t 
ütemű és fegyelmezett mun- áramkörű lapokat. E ter-
kára van szükség — hangoz- mékeket távadatfeldolgozó 

rendszerekhez és átviteltech. 
nikai berendezésekhez al-

A főváros vezetőivel foly- kalmazzák. A gyárlátogatást 
tátott megbeszélés után Lá- követően Koncz Károly ve-
zár György ú t j a — Grósz zérigazgató adott táiékozt" 
Károly és Szépvölgyi Zoltán t a s t a g y a r r ó i . Mint el-
kíséretében — a BHG Hír- mondta, a 4650 dolgozót 
adástechnikai Vállalathoz ö t telephelyen foglalkoztató 
vezetett. A BHG központi g y a r b a n a z elmúlt években 
gyáregysége kapujában a végrehajtott nagymértékű 
kormány elnökét Bognár technológiai rekonstrukció-
Sándor ipari miniszterhe- n a k köszönhetően számot-
lyettes, valamint a vállalat t e v ő gazdasági eredmények 
és a kerület vezetői köszön- születtek. Az idei három-
tötték. milliárd forintos árbevételi 

A csaknem 8800 dolgozót tervüket az év első hat hó-
foglalkoztató vállalatnál napjában 52 százalékra tel-
Berecz Frigyes vezérigazgató jesitették. A vállalat termé-
és Rácz Károly, a pár tbi- keinek csaknem 75 százalé-
zotlság t i tkára adott tá jé - kát exportál ják, 
koztatást a nagymúltú gyár A Minisztertanács elnöke 

A láda főbbet ér 

Barackdömping 
— Eljutottunk odáig, hogy 

a láda többet ér, mint ami 
benne van — mondja Bitó 
János, a Bordányi Előre 
Szakszövetkezet átvevője. 
A látvány nem valami fel-
emelő. Konténerbe öntözik a 
barackot — alul kibuggyan 
a leve, pedig itt már csak 
ez lenne az érték hiszen lé-
barack címén veszik át. 

— Háromnyolcvánért gya-
lázat itthagyni — háborog-
nak a termelők, de nem te-
hetnek mást. 

— Nemcsak a valódi léba-
rackot. hanem az E és D 
méretűt is kénytelenek va-
gyunk léáron átvenni — mu-
tat ja az átvevő. 

A bordányiaknak pedig jó 
kapcsolataik, bejáratot t pia-
cuk van, Győrben létesítet-
tek telephelyet, azt a kör-
nyéket lát ják el barackkal. 
Eddig kifejezetten jó á r a 
volt a baracknak, a hideg-
ben elhúzódott az érés. 
Most viszont egyszerre meg-
ért több fa j ta , s az óriási 
mennyiség leverte az árakat . 

Fehér húsú gyönvörü ba-
rackot raknak a mázsára. 

— Milyen fa j t a? — kérde-
zem a termelőt. 

— Győztes — feleli. —• 

Még délfelé is kocsiszám érkezik a 
átvevőhelyre 

barack a bordányi 

A sorállás nem csak bor- r intért vásárolják kilóját, 
Bár ez a név most igazán dányi jelenség, Domaszéken azt is csak akkor, ha érke 

illeti meg. Inkább I s *'" " ~ - - - - - - - — -
Vesztesnek kéne nevezni. i az utánfutós személykocsik. 

Valóban: a legnagyobb kisteherautók, lovaskocsik, s 
méretű. A-s barack szinte e 2 a helyzet úgyszólván va-
megszólal. kilenc forintnál , . . , , 

, , . . , , , . . , • lamennyi barackos kozsog-megsem adnak többel ertc. 
— Mi van. ha nem ide, b e n -

hanem, mondjuk a Bosnyák- Bitó János mégis a búr-
ra viszi a termelő az á ru já t? gonyától tart igazán. A ba-

— Ott is dömping van. rack ugyanis leérik, a kö-

végigállták a bekötőutat zik hozzájuk megrendelés. 
Bordányban már legalább 
húsz vagon eladó krumplit 
jegyeztek elő. a termelők 
csak orra várnak, hogy szól-
janak nekik, ugvanakkor 
egyszerre három-négy rak-
lapravaló kel csak el, ha 
elkel. 

Mi lesz őszre. amikor 
Tulajdonképpen az egész or- vetkező fa j táknál már ala- mindenki fölszedi a krump-
szág a Bosnyákon kialakult kulhat ismét az ár. Burgo- liját? Nem tudni, találnak-e 
szabadpiaci árakhoz igazodik, nyából azonban olyan sok- exportlehetőséget az illeté-
Ha ott emelkedne. mi is kai több termett az igé- kesek. 
tudnánk emelni az árakat. nyéknél, hogy három fo- T.I. 

átás biztosítása, az jntegrá 
ció szélesítése. Határozatban 
hangsúlyozták az alacsony 
hatékonyságú üzemek gaz-
dálkodásának javítását, a 
teljesítménnyel arányos ér-
dekeltség nö'-elését. 

A végrehajtó bizottság ér-
tékelte a megyei tanács ok-
tatási és továbbkévzési in-
tézetének munkáját. Az öt 
évvel ezelőtt alapított in-
tézmény célkitűzései közé 
tartozik: a tanácsi vezetők 
és ügyintézők szakmai, po-
litikai, vezetéselméleti is-
mereteinek bővítése, az ön-
képzésre való ösztönzés, a 
tanácsok felügyelete alat t 
működő intézmények, válla-
latok, szövetkezelek dolgo-
zói képzésében való közre-
működés. A vb megállapí-
totta, hogy a továbbképző 
intézet jól szolgálta e célok 
megvalósulását. Az állam-
igazgatási munka egyszerű-
sítéséhez és korszerűsítésé-
hez is hozzájárullak kuta-
tásokkal. elemzésekkel. 
Ugyanakkor az előrelépés 
érdekében szükséges, hogy 
az ú j módszerek, eljárások 
bevezetéséhez keressék a 
kapcsolatot az Államigaz-
gatási Főiskolává' és más 
megyék oktatási, továbbkép-
zési intézeteivel. Az ott ered-
ményesen alkalmazott mód-
szereket, formákat nedig 
honosítsák meg. 

A végrehaj tó bizottság a 
tanács soron következő ülé-
sére készülve előzetesen 
megvitatta és e l f ^ a d t a a 
tanácskozás napirendi anya-
gait. A tanács ülését július 
31-én, szerda !) órára hív-
ják össze. A vb javasolja a 
testületnek, hogy vitassa 
meg a megyei tanácsi vál-
lalatok új iránví'ási formá-
ba való besorolásáról és 
Csongrád megye VII. ötéves 
tervkoncepciójáról szóló be-
számolót 
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